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Input vedr. husholdningsaffald 
 
Nr. 1 
Sendt: 9. september 2024 08:38 
Til: Fællespostkasse Indreby Lokaludvalg 
Emne: Husholdningsaffald 
 
Til Indre Bys lokaludvalg 
Kvarteret med 64 lejligheder ved Otto Mønsteds Plads 
Det er glædeligt, at mængden af restaffald ser ud til stadig at blive mindre. 
Vi oplever behov for ændringer i antallet tømninger og antallet af containere. 
Vi oplever også unødvendig usikkerhed pga forskellige farver på containere med 
samme affaldstype. 
Spørgsmål: 
Er det muligt for en ejerforening, at få drøftet behovet for ændringer og 
optimeringer med kommunen? 
 
Åge Staghøj, 
Hambrosgade 
 
 
Sendt: 23. september 2024 12:09 
Emne: SV: Husholdningsaffald  
  
Hej Åge Staghøj, 
  
Mange tak for din henvendelse angående husholdningsaffald ved Otto Mønsteds 
Plads. 
  
Én af vores affaldskonsulenter vil kontakte dig indenfor få dage for at drøfte 
mulighederne for at tilpasse jeres affaldssystem. 
  
Hav en god dag, 
  
  
Med venlig hilsen  
Marcus Müller 
Enhedschef 
Område for Affald og Ressourcer 
_________________________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE  
Teknik- og Miljøforvaltningen  
Klima og Byudvikling  
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Nr. 2 
Sendt: 9. september 2024 09:18 
Til: Fællespostkasse Indreby Lokaludvalg 
Emne: husholdningsaffald indput 
 
Vi bør havde det samme system som London Her har man kun 3 fordelinger; 
madaffald, affald som kan genbruges og affald som ikke kan genbruges. Det bør 
så istedet blive sorteret korrekt af affaldsvirksomheden. Så sparer vi på kørsel, 
spande og tid.  
 
Warm regards 
Dina Scheibye  
 
Nr. 3 
Sendt: 9. september 2024 13:54 
Til: Fællespostkasse Indreby Lokaludvalg  
Emne: Vedr. husholdningsaffald 
 
Hej Indre By Lokaludvalg.  
 
Vedr. Vedr. husholdningsaffald. Vi har i Hallinsgade, Kartoffelrækkerne Østerbro 
modtaget endnu en beholder til plastik. Det virker helt tosset da vi har meget lidt 
plads og det fungere super godt at der står containere for enden af gaden.  
 
Jeg tænker spil af penge og arbejdstid.  
 
Venlige hilsner Kristine  
 
Nr. 4 
Fra: Joan Sonne  
Sendt: 12. september 2024 17:49 
Til: Fællespostkasse Indreby Lokaludvalg  
Emne: Affaldshåndtering  
  
Er meget utilfreds med støjniveauet og tidspunktet der hentes affald. Har foreslået 
gummihjul på containerne. 
 
Nr. 5 
Sendt: 12. september 2024 18:36 
Til: Fællespostkasse Indreby Lokaludvalg  
Emne: Indre by affald  
  
Hej 
 
Vi bor i Klosterstræde 16 og har kun bio og rest.  
Det er ikke muligt at få andre spande pga adgangsforhold.  
Jeg syntes vi skal tænke meget bredere og lade os benytte genboens spande i 
deres gård. Ved hjælp af Bekey kunne man oprettes til deres port.  
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Det er også fjollet at vi ikke kan komme af med større ting, som f.eks møbler.  
Kommunen vil gerne have vi ikke har bil, men hvordan skal vi så komme på 
genbrugspladsen med det - i cykelsnhængeren? Det er jo også derfor der ofte 
bliver dumpet brugte møbler på gaden.  
Der burde være et lokalt genbrugspunkt hvor man også kan komme af med store 
ting. Hørte rygter om noget med kælderen under Hauser Plads. Det håber jeg da 
virkelig bliver til noget.  
 
Det er også fjollet at vi ikke kan komme af med farligt affald. Hvis vi boede i hus, 
kunne vi sætte det i en rød spand, men det må vi ikke fordi det er lejligheder. 
Ejendommene i indre by er jo ikke vildt store, så mon ikke beboerne kunne deles 
om en rød spand. Der er jo ikke plads til farligt affald skab i hver gård.  
 
Vil så gerne sortere, men kan ikke        
 
Tak for alt jeres gode arbejde.  
Vh Berit Jones 
 
Nr. 6 
Sendt: 12. september 2024 22:01 
Til: Fællespostkasse Indreby Lokaludvalg  
Emne: Håndtering af husholdningsaffald  
  
Kære jer 
I har efterlyst erfaringer. Jeg bor Frederiksborrgade 38, 3. sal og har følgende 
observationer: 
1) Beboerne vil gerne sortere 
2) Der er rigeligt med containere til restaffald 
3) Der mangler containere til pap og plastik, som begge hurtigt bliver 
fyldte/overfyldte 
4) Når containere er overfyldte, stiller beboerne pap/plastik ved siden af relevant 
overfyldt container. Det bliver ikke medtaget og ender med at flyde i gården.  
5) Ofte taber renovationsarbejdere affald på vej til bil. Det efterlades på jorden (i 
gården og opgangen).  
Håber I kan bruge det. Vi vil i hvert fald have glæde af flere containere til plastik og 
pap og færre til restaffald.  
Mvh Christina Faurby Birck 
 
Nr. 7 (uddrag) 
Jeg forslår derfor:  
  
Man ændrer tilladelser til lastbiler, således varekørsel i Indre By ikke 
længere tillades fra 0400, men fra 0600 i stedet. Der er ikke nær så mange 
biler, varebiler og deslige, som vognmændene skal kæmpe mod. 
  
Som et stort plus; får vi beboere vores nattesøvn tilbage.  
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Nr. 8 
Sendt: 7. oktober 2024 13:22 
Til: Fællespostkasse Indreby Lokaludvalg  
Emne: affaldsinput  
  
hermed en tilbagemelding på opfordring til at komme med synspunkter/input på 
affaldsordning i Indre by. 
jeg bor i Jens Juels Gade nr. 5 og fik som øvrige beboere i Kartoffelrækkerne for 
en måned siden endnu en affaldscontainer, som kommunen forlanger skal 
placeres på egent matrikel. Det betyder, at der nu skal være plads til 3 container: 
restaffald, bio og en plast/kanton beholdere. De to førstnævnte er på 140 liter og 
plastbeholdere på 240 liter. 
Det betyder, at en stor del af de areal, der skal rumme ophold cykelparkering og 
træer/beplantning nu skal anvendes til affald fra en enkelt husholdning. 
Det er en løsning, som ikke giver mening i forhold til hvordan de grønne arealer 
skal benyttes og prioriteres. De særlige krav til beholderene størrelse og hvordan 
de skal være tilgængelige for afhentning stiller også krav, der begrænser 
indretning af forhavernes arealer, da de enkelte beholdere skal være fuld 
tilgængelig. 
Der er placeret affaldsbeholdere til alle fraktioner (undtagen restaffald) på offentlig 
gadeareal, der let kan tilgås. Derfor ingen egentlig grund til at de enkelte husstand 
nu skal have 3 beholdere på egen matrikel. 
Det er derudover uforståeligt, at affald alt i alt bare kan fylde mere og mere areal 
på bekost at plads til cykler, ophold, barnevogne og grønt. Det er i den grad 
uforståelig, at der nu også skal placeres en beholdere på 240 liter til plastik. 
Denne størrelse går det ikke lettere at få placeret 3 beholdere så det både er 
praktisk for brugere og afhentning.  
Forslag til fremtidig løsning: 
affaldsbeholdere, der fylder mindre  og som kan indpasses så de ikke skæmmer 
omgivelserne 
kollektive løsninger - flere opsamlingssteder for papir, plastik, pap, tekstil mv. 
hyppigere afhentning i stedet for flere beholder  
udearealer skal prioriteres til grønne opholdsarealer 
 
med venlig hilsen 
Lisbeth Vestergaard 
 
Nr. 9 
Sendt: 7. oktober 2024 16:06 
Til: Fællespostkasse Indreby Lokaludvalg   
Emne: status på husholdningsaffald  
  
Til rette vedkommende, 
 
I Gråbrødrestræde har vi i alle de år jeg har boet her (20+) haft elendige forhold 
fim sortering af affald (plastic/metal/papir/pap) hvilket gør, sat jeg dagligt ser disse 
ting smidt ud som almindelige skrald.  Det er enormt ærgerligt, mener 
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jeg.  Tidligere, har kommunen gerne ville have, at vi tog helt til kultorvet for at 
komme af med disse, men der tog de ikke imod blød plast.  Og nu tager de slet 
ikke imod plast. 
 
Vi blev fortalt, at det var skraldemændene der ikke ville have sortering i gården, 
fordi der var dårlige arbejdsforhold (trapper).  Dog er der nu kommet en ny 
restaurant (Hooked) som har købt sig til sortering og det er øjensynligt ikke noget 
problem.  Det er min holdinging, at dette må betyde, at kommunen godt kan 
komme i gang med sortering i vores gård da der ikke længere er nogen hindring 
for restauranten, korrekt? 
 
Håber Det kan lade sig gøre, at sortere hos os fremover! 
 
vh 
Egil 
 
Nr. 10 
Sendt: 9. oktober 2024 23:05 
Til: Fællespostkasse Indreby Lokaludvalg   
Emne: Husholdingsaffald  
  
Kære lokaludvalg. 
Tak fordi i tager jer af hverdagen i lokalområdet, både som valgte, udpegede og 
ansatte. 
Jeg bor i en karre, hvor der er boliger og erhverv. Vi deler vores gård til bl.a. affald. 
Affald bliver hentet fra kl. 6 til sidst på dagen. Erhvervsaffaldet bliver hentet fra de 
eksisterende virksomheder i de fraktioner, enkeltvis pr. fraktion, som de sorterer i, 
og tilsvarende fra boligerne. 
Aktiviteten fra og støjen fra affaldshentning har et meget højere niveau end for fx 
10 år siden. 
Større og mindre biler af forskellig art henter fraktioner på forskellig vis. 
Her i Metropolzonen har vi mange lyde, som nogle vil kalde støj. Det er helt fint. 
Rådhusuret slår ikke mellem kl. 24 og kl. 8, så der har vi en slags ro, og ikke støj. 
Men affald(safhentning) har givet væsentligt mere støj end tidligere. Det sænker 
livskvaliteten, når det foregår i nattetimerne, mens Rådhusuret hviler sine 
klokker... 
Så hvis affald kun bliver hentet, i det tidsrum hvor rådhusklokkerne slår, vil det øge 
livskvaliteten betragteligt for os, der bor i nærheden. 
Sundhedsstyrelsen skriver om støj på https://miljotilstand.dk/miljoe-og-
sundhed/vejstoej-sundhed-og-stoejramte-borgere.  
Mvh Ole Benny Nielsen 
 
 
 
 
 
 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fmiljotilstand.dk%2Fmiljoe-og-sundhed%2Fvejstoej-sundhed-og-stoejramte-borgere&data=05%7C02%7C%7Cc07ab9dfdd9e48e34cb608dd00efc207%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638667751919046708%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=Fik6mVG84jMGl18dRHCZGgLy64IksWKL4Zbl0RwJYeQ%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fmiljotilstand.dk%2Fmiljoe-og-sundhed%2Fvejstoej-sundhed-og-stoejramte-borgere&data=05%7C02%7C%7Cc07ab9dfdd9e48e34cb608dd00efc207%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638667751919046708%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=Fik6mVG84jMGl18dRHCZGgLy64IksWKL4Zbl0RwJYeQ%3D&reserved=0
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Nr. 11  
Sendt: 15. oktober 2024 16:40 
Til: Fællespostkasse Indreby Lokaludvalg   
Emne: husholdningsaffald: PRINTE INFOBREVE PÅ ENGELSK?  
  
Jeg bor i Christiansgården, Dronningens Tværgade, indre by. 
 
Vores vicevært klager over dårlig sortering fra beboernes side og over at folk 
smider flasker og pap i skakterne så han kan komme til skade / skakterne bliver 
blokeret. 
 
Vores skraldecontainere bliver ofte væltet af vinden inde i gården, vinden kan 
være vældig voldsom i gården, måske grundet vindtunneler? 
 
Hjemløse (eller i hvert fald folk som ikke bor her) kommer og roder i containerne 
og bytter om på det sorterede affald så det kommer i de forkerte containere.  De 
kan også finde på at sprede affaldet ned på jorden.  Det bliver nok bedre når vi får 
en port. 
 
Vi har rigtig mange lejligheder som bliver udlejet til fremmede.  Nogle som airBNB, 
andre for korte perioder(under et år ad gangen) og disse lejere forstår ikke dansk. 
Vores vicevært er nok ikke god til engelsk, for han sætter masser af skile op 
(skraldesortering, cykelparkering, brug af cykelværkstedet, husorden osv.) men 
aldrig noget på engelsk.  
 
  Derfor tror jeg, det er vigtigt, i hvert fald i indre by København, at alle skilte 
fra Jeres side vedrørende skraldehåndtering bliver printet BÅDE på dansk 
og på engelsk. 
 
Med venlig hilsen Lone 
 
Nr. 12 
Til Indre By Lokaludvalg  
København den 16-10-2024  
Vedr.: Status på husholdningsaffald i Indre By  
 
Vi har to 100% erhvervsejendomme i Toldbodgade der er udlejet til kontorer, og 
kan dermed ikke mere være under kommunens affaldsordning, da der ikke er en 
eneste m2 beboelse i ejendommene. Havde der været det kunne vi godt deltage i 
kommunens affaldsordning.  
 
Dette resulterer i at vi er nødt til at bruge en privat vognmand til at afhente vores 
sorterede affald.  
 
Det det resulterer i, er at nu kommer endnu flere skraldevogne gennem 
Toldbodgade for vores ejendom er ikke den eneste 100% erhvervsejendom, og vi 
har jo ikke samme vognmand, hvilket betyder at der nu kommer op imod 10-15 
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forskelle ekstraskraldevognene op til flere gange om ugen gennem gaden i stedet 
for at det kun er kommunes skraldebiler der kommer gennem gaden.  
Dette kan ikke være godt for hverken klimaet, CO2 regnskabet eller for de store 
trafikale udfordringer der i forvejen er i den indre by.  
 
Jeg må derfor opfordre til at man tager denne krølle med, når holdes status på 
husholdningsaffaldet i Indre by.  
 
Med venlig hilsen  
Ole Finsen 
 
Nr. 13 
Sendt: 21. oktober 2024 21:19 
Til: Fællespostkasse Indreby Lokaludvalg  
Emne: Input vedr. Status på husholdningsaffald  
  
Hermed input om vores oplevelse af håndtering af husholdningsaffald i Indre by.  
Vi er bosiddende i Frederiksgade ved Marmorkirken. 
 
Selvom vi går ind for sortering af affald for at skåne miljøet, virker den måde 
sorteringen fungerer på, ekstremt uhensigtsmæssig både for det fysiske og det 
sociale miljø. 
Siden affaldsorteringen er startet, er antallet af skraldevogne, de fleste drevet af 
diesel, steget helt enormt, så vi nu har skraldevogne mindst een gang i døgnet alle 
ugens 7 dage, og de fleste dage 2-3 gange. Det er svært at se hvordan sortering 
kan opveje den miljøbelastning som de store skraldebilerne udgør, og derfor virker 
det ligegyldigt og generelt væsentligt genrerende at vi skal sortere. Derudover kan 
vi se i vores containere, at folk er meget dårlige til at sortere affaldet. Så efter 
vores bedste vurdering er der tale om greenwashing når man proklamere at 
sortering af affald skulle være gavnligt for vores miljø. 
 
Skraldevognene kommer og tømmer affald fra lejlighederne, fra 7-eleven og fra de 
offentlige skraldespande. For alle tre områder gælder det at der bliver tømt med 
de store skraldevogne. Ofte ser vi at de offentlige skraldespande nærmest er 
tomme, og alligevel bliver kun 2 af alle ca 8 offentlige skraldespande tømt ad 
gangen. Ofte sker tømningerne meget tidligt om morgenen ved 5-tiden, og 
påvirker derfor vores nattesøvn. Tømningerne støjer utroligt meget, både ift. en 
dieselbil der giver motorstøj, men i høj grad også når containerne bliver vippet op i 
vognen. Det påvirker det vores sociale miljø negativt i et ellers fredeligt og 
hyggeligt område. 
 
Udover støjende tømning af skraldespande, er der på det seneste også en 
væsentlig stigning af støjende fejemaskiner hver dag omkring kl 4.30 og 2 gange 
om ugen højtryksspuling af fortovet ca kl 4 om morgenen. Så støjgenerne for os 
beboere fra renholdelse generelt af området er væsentligt forøget og påvirker os 
beboere negativt i meget høj grad. 
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Så mens belastningen af miljøet ift. affaldssortering, måske er blevet minimalt 
forbedret, så er vores sociale miljø blevet væsentlig forværret. Jeg håber at I vil se 
på andre og meget bedre måder at skåne miljøet på, så vi både skåner ift. 
belastning med affald, men også skåner vores sociale miljø så vi kan beholde 
vores ellers dejlige bydel hyggelig! 
 
Med venlig hilsen 
Niels Budtz 
 
 
 
 
 
 


